

Dagsorden 13. april 2023

Dagsorden til hovedbestyrelsens ordinære møde

København, 26. april 2023

Tid	9.45 – 16.00: Ordinært hovedbestyrelsesmøde – <i>Frokostpause fra 12.00-12.45</i>
Sted	Snaregade 10 A, 1205 KBH K
Deltagere	<p>Fra hovedbestyrelsen: Lars Aaberg, Lotte La Cour, Torben Møller Nielsen, Kristian Dissing Olesen, Malene Nyenstad, Mogens Brag, Dorte Andreas og Claus Hjortdal.</p> <p>Fra sekretariatet: Hanne Bak Lumholt (ordstyrer) Peter Cort (referent).</p> <p>Andre deltagere:</p> <p>Punkt 3 JBL Punkt 4 CF Punkt 5 LBH Punkt 7 CF, CT, MD, JBL</p>
Bemærk	Mødet afholdes i Snaregade, men kan tilgås virtuelt.
Afbud	

DAGSORDEN	REFERAT
<p>1. Velkomst og godkendelse af dagsorden (CLHJ) Til godkendelse. (kl. 9.45-9.55)</p> <p>Særlig velkommen til Hanne og et særligt "farvel og tillykke" til Torben.</p>	<p>CLHJ bød velkommen til Hanne og tillykke til Torben</p> <p>Dagsorden blev godkendt</p>
<p>2. Godkendelse af referat (CORT) Til godkendelse. (kl. 9.55-10.00)</p> <p>Bilag 1: Referat af HB-mødet den 1. marts 2023</p>	<p>Referatet blev godkendt</p>
<p>3. Regnskab 2022 (CLHJ/DORA)</p> <p>Til orientering og endelig godkendelse (kl. 10.00-11.00)</p> <p>Foreningens revisor Palle Mørk vil gennemgå regnskabet 2022. Regnskabet er blevet godkendt uden bemærkninger af foreningens kritiske revisorer Svend Faurholt og Peter Vinkel på et møde den 28. marts 2023.</p> <p>Regnskabet godkendes officiel elektronisk af HB-medlemmerne husk derfor at medbringe jeres MitID.</p> <p>Efter regnskab 22 vil HB blive orienteret om årsmøde22 regnskab jf. bilag 4.</p> <p>Deltager i punktet: JBL</p> <p>Bilag 2 Regnskab 2022 Bilag 3 Kommentarer til regnskabet Bilag 4 Årsmøde23 økonomi</p>	<p>DORA/CLHJ bøde velkommen til Palle Mørk.</p> <p>Palle gennemgik regnskabet for HB.</p> <p>HB godkendte regnskabet.</p> <p>JBL gennemgik særskilt regnskab for årsmøde 2022. Gennemgangen blev taget til efterretning.</p>
<p>Kort pause til fylde kaffe/te på kopperne (kl. 11.00-11.10)</p>	
<p>4. Politikpapir omkring rekruttering (CLHJ)</p>	<p>CLHJ indledte punktet og gennemgik processen og det endelige produkt.</p>

<p>Til orientering og endelig godkendelse (kl. 11.10-11.40)</p> <p>Deltager i punktet: CF</p> <p>Bilag 5 Politikpapir om rekruttering</p>	<p>HB bemærkninger:</p> <p>Der skal ske en tilretning i forhold til lærere/ledere</p> <p>I forhold til de 4 dots – skal der stå noget om fastholdelse og lederes arbejdsvilkår.</p> <p>Der er en trend med besparelser i andre sektorer, som medfører en opgaveglidning hen mod folkeskolerne.</p> <p>Vil papiret for meget? Når vi blander ledelse/medarbejdere. Skal vi have 2 forskellige papirer.</p> <p>Hvem er modtagerne af papiret og hvad skal vi fremadrettet bruge det til.</p> <p>De kommende medarbejdere er ikke nødvendigvis motiveret af det store fællesskab – men de motiveres af at hjælpe individet. Skal det kunne ses i papiret.</p> <p>Hvis vi skal kigge indad – så skal vi også se på øverste leders kompetencer i forhold til at lede ledere.</p> <p>Det blev besluttet at papiret gennemskrives én gang mere.</p>
<p>5. Orientering om status på hjemmesiden</p> <p>Til orientering (kl. 11.40-12.00)</p> <p>Lisa Bruun Hebbelstrup giver en status på arbejdet og hvor vi er pt.</p> <p>Deltager i punktet: LBH</p>	<p>LBH orienterede HB om status.</p> <p>HB tog orienteringen til efterretning også at tidsplanen kan blive justeret i løbet af foråret.</p>
<p>Frokost (kl. 12.00-12.45)</p>	
<p>Pensionistgruppen i SKL</p> <p>Til drøftelse og beslutning (12.45-13.30)</p>	<p>CLHJ/DORA indledte punktet.</p> <p>HB-bemærkninger:</p>

<p>Dorte vil gennemgå det vedhæftede bilag, som er en opsamling fra drøftelserne i pensionistgruppen. Herefter tager HB en drøftelse og beslutter den videre vej.</p> <p>Bilag 6 Pensionist bilag</p>	<p>Der skal være tale om et nulsumsspil – vores samlede udgifter må ikke overstige indtægten.</p> <p>I Frederikshavn er der nogle lokale ildsjæle som sætter mange ting i gang (skolebesøg etc.)</p> <p>Kan vi lave en forsøgsperiode på 3 år/ evt. med en projektansættelse.</p> <p>Flere gav udtryk for, at det ikke er vores kerneopgave.</p> <p>HB gav sekretariatet/sekretariatschef opgaven med at konkretisere en løsning i forhold til pensionist-opgaven, dog inden for en nulsums løsning.</p>
<p>6. Tværkommunale netværk og repræsentationer (DORA) Til erfaringsudveksling og drøftelse (kl. 13.30-14.00)</p> <p>HB drøfter og erfaringsudveksler arbejdet i de regionale netværk og div. repræsentationer med fokus på skoleledernes vilkår.</p>	<p>DORA indledte punktet.</p> <p>Claus Bredal indtræder i HB i stedet for Torben.</p> <p>I forhold til repræsentation i de tværkommunale netværk traf HB beslutning om, at Claus indtil repræsentantskabet overtager Ribe/Esbjerg netværket. Malene N. og DORA overtager midlertidigt storestrøms netværket.</p> <p>Der er kommet forslag om at drøfte forskelle i hvilke opgaver forvaltningerne løser eller modsat lægger ud til skolerne. Der sker pt. noget i Haderslev, som Kristian D. følger med i.</p> <p>Det Østjyske netværk har haft træf i Rebild og har haft et rigtigt godt og velbesøgt fælles træf med mange udstillere.</p>
<p>Kort pause til kaffe/te på kopperne (kl. 14.00-14.15)</p>	
<p>7. Politisk nyt, den aktuelle dagsorden mv. (CLHJ/DORA)</p>	<p>CLHJ/DORA orienterede HB om den aktuelle situation.</p>

<p>Til orientering, drøftelse og kvalificering (kl. 14.00-14.30)</p> <p>Under punktet drøftes aktuelle politiske forhold og der afrapporteres fra møder:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Status på samarbejdet med ministeren og det seneste statusmøde i styregruppen - Status på SoS-samarbejdet og studietur til Oslo - Møder med uddannelsesordførere og mulige nye aktører i forligskredsen - Orientering om inklusionsmateriale – DLF-materiale - Folkemøde orientering - Årsmøde orientering - Aktuelle emner <p>Bilag 7 DLF Materiale</p> <p>Deltager i punktet: CT, MD, CF, JBL</p>	<p>Godt og fortroligt samarbejde med den nye minister.</p> <p>Ministeren ønsker et tættere samarbejde i styregruppen i SOS. Dette kræver dog et forstærket samarbejde med de øvrige parter for, at de også føler ejerskab til SOS.</p> <p>Orientering om de seneste møder.</p> <p>DORA orienterede om samarbejdet med DLF om deres materiale.</p> <p>I år bliver vi en større delegation (DORA/CLHJ/HBL/KD og MN) Henrik og Malene L. tager over fredag, hvor vi har en debat om fællesskab (vi har lånt en scene i Særlig Fonds hus)</p> <p>HB blev orienteret om den seneste udvikling i tilmelding/brugerbetaling etc. Programmet er ved at falde på plads.</p> <p>ADHD – eksplosion i antallet af børn der får medicin. Nye toner fra ADHD foreningen, der ønsker andre behandlingstilbud.</p> <p>Børn og unges problematiske forbrug af forskellige alternative nikotinprodukter. TMN har haft stor glæde af at sende infofilm fra DR ud til forældre, som de skal se sammen med børnene.</p> <p>Debat om mobiltelefoner/skærm i skolerne fylder meget også lokalt</p>
---	--

<p>8. Formandsmøde den 20. april 2023</p> <p>(Til orientering og godkendelse kl. 14.30-15.00)</p> <p>Under punktet bliver HB orienteret om programmet for formandsmødet den 20. april 2023</p> <p>Bilag 8: Program for formandsmødet den 20. april 2023</p>	<p>CLHJ/DORA gennemgik programmet.</p> <p>HB tog programmet til efterretning</p>
<p>9. Sekretariatsnyt (CORT/HBL) Til orientering (15.00-15.15)</p> <ul style="list-style-type: none"> - Hannes introduktion til sekretariatet - Generel opgaveløsning i sekretariatet - Medarbejderseminar 2-3. maj 2023 Stevns 	<p>CORT/HBL gav en kort redegørelse</p>
<p>10. Mødeplan for HB-møder 23/24</p> <p>Til orientering og drøftelse vedlægges mødeplanen for HB-møder for 23/24 (kl. 15.15-15.25)</p> <p>Bilag 9 Mødeplan for HB-møder 23/24</p>	<p>HB kommenterede på forskellige datoer – det er svært at få alle koordineret</p> <p>Det ordinære møde den 28.11 bliver rykket til 14.12, hvor der vil være juleafslutning.</p>
<p>11. Planlægning: De næste møder – forslag til dagsorden punkter (CORT)</p> <p>Kvalificering af kommende møder (kl.15.25-15.40)</p> <p>Virtuelt HB-møde d. 27. april 2023 (kl. 15.00-16.00)</p> <ul style="list-style-type: none"> - Politisk nyt - Sekretariatsnyt - Årsmøde - Status Hjemmeside <p>HB-møde d. 11. maj 2023 (kl. 9.45-16.00)</p> <ul style="list-style-type: none"> - Politisk nyt: - Sekretariatsnyt: - Præsentation af opsamling fra workshopdagen den 13. marts 2023 	<p>Afbud fra TMN</p> <p>Opsamling fra formandsmødet Konsekvenser af afskaffelsen af Store Bededag OK24 Årsmøde</p>

<ul style="list-style-type: none"> - Tværkommunale netværk og repræsentationer - Hjemmeside - Eventuelt - Helbredsmarkører 	
<p>12. Eventuelt</p>	<p>Kort drøftelse af aktuelle emner</p>
<p>13. Helbredsmarkører</p>	<p>HB kom med deres oplevelse af mødet</p> <p>Særlig opmærksomhed på fordelingen af drøftelser og drift</p> <p>Godt vi kan se den røde tråd i vores arbejde/beslutninger</p> <p>Hvordan kan vi arbejde med punktet politisk nyt – hvordan kan vi få mere debat ind her</p> <p>Vi kan godt få mere politisk debat ind i indholdet fra de tværkommunale netværk.</p>